
                                   P R O T O K Ó Ł  NR XV/2008 
                    Z PIĘTNASTEJ SESJI RADY GMINY MICHAŁÓW
                        ODBYTEJ W DNIU 18 MARCA 2008 ROKU

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Michałowie.

Obecność na posiedzeniu stanowi lista obecności.

Sesje rozpoczęto o godzinie 10 -tej.

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Wójt Gminy -  mgr inż. Stanisław Szewczyk
2. Zastępca Wójta Gminy – mgr inż. Henryka  Gietka Bębenek 
3. Skarbnik Gminy – mgr Halina Głombińska 
4. Sołtysi z terenu Gminy Michałów 
5. Mieszkańcy Gminy Michałów

Ad. 1.
Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesję wypowiedział „WYSOKA RADO” 
otwieram zwyczajną sesję Rady Gminy Michałów przywitał wszystkich 
obecnych stwierdzając iż na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy 15 
radnych  ,zatem Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Panowie Radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem  na sesję porządek obrad sesji , który dla przypomnienia 
przedstawię.

1. Otwarcie które już było.
2. Przyjęcie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Informacja przedstawiciela Agencji Rynku Rolnego na temat warunków 

ubiegania się o dopłatę do materiału siewnego i sadzeniowego przyznawanej 
w ramach dopłaty  mającej charakter pomocy de minimis w rolnictwie.

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym.

6. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy  z poprzedniej sesji.
9. Rozpatrzenie projektów uchwał :



- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  na 2008 rok
 - w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
2008 rok
- w sprawie zasad podziału funduszu na wspieranie doskonalenia 
zawodowego nauczycieli oraz ustalenia „Regulaminu przyznawania środków 
na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli placówek oświatowych 
podległych Gminie Michałów”
- w sprawie określenia  rodzaju  świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej dla 
nauczycieli oraz ustalenia warunków i sposobu ich przyznawania
- w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej przez Związek Międzygminny 
„PONIDZIE”w Kielcach  dla mieszkańców gminy Michałów w roku 2008;

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Wójta 
Gminy oraz  upoważnienia  Przewodniczącego Rady Gminy do 
dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta.

10.Uchwalenie budżetu Gminy na 2008 rok.
11.Wolne wnioski i informacje.
12.Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są propozycje zmian do przedstawionego 
porządku.
Radny Kwiecień Sławomir zgłasza wniosek formalny o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji podpunktu   w punkcie 9  zapisu projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę o sprzedaży nieruchomości w Górach w taki sposób 
„Środki uzyskane  ze sprzedaży wymienionej nieruchomości zostaną 
przeznaczone na potrzeby miejscowości Góry”.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny radnego Kwietnia Sławomira 
poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za , wniosek został przyjęty.

Przewodniczący Rady Gminy porządek obrad  ze zmianami poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za, porządek obrad został przyjęty.

Ad. 3.
Kolejnym punktem porządku obrad jest protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy Michałów, protokół jest wyłożony do wglądu na sali obrad , a także 
dostępny w biurze rady.
Czy  są uwagi do treści protokołu.
Radny Kowalczyk Bogusław zgłasza uwagę co do swojej  wypowiedzi, cytując 
prawidłowy zapis jaki powinien być w protokole ,uważam , że podjęcie tej 
uchwały jest zasadne dla lepszej współpracy Wójta z Dyrektorami  szkół , bo 
jak dotychczas Wójt nie wykorzystuje w praktyce swoich uprawnień jako 
przełożony mam na myśli stosowanie kar i nagród jako czynników 
motywacyjnych. Mam nadzieję , że powołany nowy dyrektor zespołu 
nawiązałby lepszą współpracę z kierownikami placówek i dlatego myślę ,że 
podejmując uchwałę  intencyjną nie robimy  nic złego.

Dla sprawdzenia jak to funkcjonuje możemy jechać do gminy Kije i zasięgnąć 



opinii.
Moja  decyzja popierająca tę uchwałę jest prywatną indywidualną , natomiast 
każdy radny niech podejmie swoją decyzję.

Radny Kwiecień Sławomir  mam uwagę co do zapisu w protokole sesji mojego 
wniosku w sprawie zmiany formy sprzedaży zespołu pałacowo-parkowego w 
miejscowości Góry bo nie ja bezpośrednio  o taką zmianę  wnosiłem  a była to 
propozycja  Wójta Gminy , który z tą propozycją  się zgadza , ale nie zgłosił do 
porządku obrad sesji.

Obecny na sesji doradca prawny wyjaśnia , że w powyższej sprawie powinien 
decydować Wójt jaka ma być forma przetargu.

Radna Morgaś Jolanta zgłasza uwagę że wypowiedzi w protokole są nielogiczne 
dlatego powiem jakie powinno  być brzmienie , że  w rozmowie telefonicznej z 
Panem Cirą wizytatorem oświaty  na teren naszej gminy, który powiedział , że 
gmina Kije najchętniej by się z tego wycofała.
Druga wypowiedz każda placówka  ma swoją autonomię , swojego dyrektora , 
jak będzie jeden to łatwiej będzie nim sterować , ale nie wiemy czy nie 
doprowadzi  taka sytuacja do likwidacji np. przedszkola w Węchadłowie.
Trzecia wypowiedz , że dzisiaj wypracujemy decyzję w temacie drogi 
powiatowej  bo obecni są na sesji mieszkańcy zainteresowani tematem 
,dlatego Panie Wójcie dogadajmy się , trzeba iść na kompromis , może należy 
przekazać większą kwotę  na drogi powiatowe , żeby wykonać  chociaż odcinek 
drogi Michałów Dębówka .
Kosztorys , który był  przygotowany do powiatu  jest zawyżony , a mam 
porównanie z informacją z wykonania  podobnego odcinka drogi w Pińczowie
który był tańszy
Sekretarz obrad prosi o uwagi konkretnie do protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący Rady Gminy protokół wraz z poprawkami poddaje pod 
głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty.

Ad.4.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że ponownie zaproszony 
przedstawiciel Agencji Rynku Rolnego w Kielcach był przed sesją ,prosząc o 
usprawiedliwienie nie możności  wzięcia udziału z powodu  braku czasu . 
Jednocześnie zobowiązał się do przekazania informacji dla sołtysów.

Ad. 5.
Następnym punktem porządku obrad sesji jest informacja Przewodniczącego 
Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.  
Przewodniczący Rady Gminy informuje:

-uczestniczyłem w odbiorze drogi Michałów -Piaski , zostały pobrane próbki, 
co dalej będzie nie wiemy 
- uczestniczyłem w spotkaniu w Gimnazjum w Węchadłowie  w sprawie 
przerobienia ogrzewania obecnego olejowego na inne,
-wspólnie z Wójtem byliśmy w Spółdzielni Produkcyjnej w Przezwodach w 



sprawie modernizacji drogi Węchadłów – Przezwody . Spółdzielnia jest 
chętna do współpracy pomoc oferuje w transporcie .
Ja uważam, że w pierwszej kolejności należałoby wykopać rowy , 
podwyższyć , a dopiero w następnych latach asfaltowanie. Mam na uwadze 
czas wykonania tej drogi bo wiąże się to również z dowozem dzieci do 
gimnazjum skracając odległość 
-sprawa planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałów , 
poprzedni plan , który został zaskarżony na dzień dzisiejszy jest 
nieaktualny ,trzeba będzie zaprosić na sesję Pana urbanistę , który wyjaśni 
co dalej gmina ma robić
- uczestniczyłem w posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy

Radny Motyka Rafał czy na dzisiejszą sesję byli zaproszeni Radni Powiatowi.
Przewodniczący Rady Gminy odpowiada , że nie.
- Sołtys wsi  Węchadłów -  ja uważam , że droga Węchadłów -Przezwody , to 
na dzień dzisiejszy bardzo ważna sprawa , a  że  środków  nie otrzymaliśmy to 
nie jesteśmy zdziwieni.
 -Radny Kowalczyk Bogusław  chciałbym się ustosunkować do wypowiedzi 
Przewodniczącego Rady Gminy ,   odnośnie ogrzewania w Gimnazjum w 
Węchadłowie bo Przewodniczący nie określił skąd mają  być środki , bo 
przecież zapisów w budżecie nie ma.

Ad. 6.
Kolejnym punktem porządku obrad jest  sprawozdanie  Wójta z prac miedzy 
sesjami.

-Gmina Michałów została zakwalifikowana  do „PROGRAMU INTEGRACJI 
SPOŁECZNEJ „w ramach  Poakcesyjnego Programu Wspierania Obszarów 
Wiejskich .Gmina Michałów ma do dyspozycji  67 600  EURO. Program 
stwarza możliwość finansowania projektu dla trzech grup beneficjentów: dla 
ludzi starszych, dzieci i młodzieży  oraz rodzin .
W miesiącu lutym odbyło się pierwsze spotkanie dotyczące realizacji tego 
programu.
Koordynatorem tego przedsięwzięcia są pracownicy Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej .
- Uczestniczyłem  w spotkaniu podsumowującym program „Szkoły 
Jagiellońskie „ w dniu 7,8 lutego, było to bardzo ciekawe spotkanie ,które 
dawało możliwość wymiany na temat różnorodnych form działania.
- Odbyły się zebrania Ochotniczych Straży Pożarnych w których 
uczestniczyłem osobiście.
-Wniosek o dofinansowanie dróg powiatowych został złożony.
Czekamy obecnie na decyzję Starostwa w tym zakresie.

Ad. 7.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad 
sesji są interpelacje i zapytania radnych prosi o zgłaszanie.

-Radny Stanek Krzysztof – zwraca się z pytaniem do Wójta Gminy , która 
droga dojazdowa do pól została zgłoszona do Urzędu Marszałkowskiego ,a 
dlatego pytam bo ja zgłaszałem Zagajówek -Jelcza Mała



− Radny Tyburczyk  Czasław wnioskuje , aby dopilnować  porozumienia ze 
Starostwem.

− Radny  Tyburczyk Czesław – chciałbym wiedzieć co dalej z planem 
zagospodarowania Przestrzennego Gminy Michałów

− Radny Tyburczyk Czesław  mam pytanie co z dokumentacją na kanalizację 
Michałów-Skrzypiów.

− Radny Kwiecień Sławomir - chciałbym wiedzieć jak wygląda realizacja 
uchwały w sprawie opłaty targowej , podjętej przez Radę Gminy .

− Radny Kowalczyk Bogusław prosi o wyjaśnienie sprawy dotyczącej warunków 
sprzedaży zespołu pałacowo-parkowego w Górach.

−  Radny Tyburczyk  Czesław – na jakim etapie jest opracowanie dokumentacji 
na wodociągowanie miało być do końca 2007 roku.

− Radny Stanek Krzysztof – co dalej z drogą Michałów -Piaski  na jakich 
warunkach została rozwiązana  umowa.

− Radny Bartosiński Przemysław – czy wystąpiono do kuratora odnośnie 
podjętej uchwały o zamiarze utworzenia zespołu.

− Radny Bartosiński Przemysław – prosi o przybliżenie sprawy  podjazdu 
autobusu dowożącego dzieci do Gimnazjum w Węchadłowie.
Czy wystąpiono do Kuratora Oświaty o opinię  utworzenia zespołu
Odpowiedzi udzieli Wójt Gminy przy punkcie 11 porządku obrad sesji.

    

Ad. 8.
Przystępujemy  do kolejnego punktu porządku obrad sesji.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Zastępcę Wójta Gminy o przedstawienie 
informacji o realizacji uchwał  z poprzedniej sesji .
Zastępca Wójta przedstawia informację- informacja została przyjęta.

Ad. 9.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że przechodzimy do kolejnego punktu 
dzisiejszych obrad sesji , którym jest rozpatrzenie projektów uchwał .
W materiałach na sesję Państwo radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2008 rok.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii.
Przewodniczący Komisji przedstawia opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącą Komisji Zdrowia , Oświaty 
Kultury Bezpieczeństwa Publicznego , Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego o 
przedstawienie opinii.
Przewodnicząca Komisji przedstawia opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 rok .
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za uchwała została przyjęta.



Kolejnym projektem uchwały jest uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2008 rok.
Radny Tyburczyk Czesław zwraca się z pytaniem czy jest możliwość zakupu 
narkotestu.
Pan Kowalczyk -Przewodniczący Komisji d/s Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych odpowiada  że każdy posterunek policji taki narkotest posiada, 
ale jeżeli trzeba będzie to można zakupić jest kwota około 150-180 zł.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii.
Przewodniczący Komisji przedstawia opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały .
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2008 rok.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania  15 za- uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 15 -wą  przerwę .
Przewodniczący Rady Gminy pop przerwie wznawia obrady sesji.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że w materiałach na sesję Panowi 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zasad podziału funduszu na 
wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia „Regulaminu 
przyznawania środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli 
placówek oświatowych podległych Gminie Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącą Komisji Zdrowia ,Oświaty 
,Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego ,Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego 
o zabranie  i wyrażenie  opinii.
Radna Morgaś stwierdza , że opinia  będzie negatywna , jeżeli związki 
Zawodowe będą mieć opinię pozytywną to komisja również.
 Doradca prawy wyjaśnia , że opinia Związków Zawodowych nie jest 
konieczna , gdyż jest to tylko regulamin ,natomiast opinia jest wymagana 
konkretnie do podziału środków zgodnie z ustawą.
Przewodniczący Rady Gminy prosi przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii.
Przewodniczący Komisji przedstawia opinie- opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zasad  podziału funduszu 
na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia Regulaminu 
przyznawania środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli 
placówek oświatowych  podległych Gminie Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 10 za 5 wstrzymujących – uchwała została 
przyjęta.

 Kolejnym projektem uchwały obrad dzisiejszej sesji jest uchwała w sprawie 
określenia rodzaju świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 
oraz ustalenia warunków i sposobu ich przyznawania .Przewodniczący Rady 
Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 



Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii.
Przewodniczący Komisji przedstawia opinie – opinia pozytywna .
Przewodnicząca Komisji Zdrowia , Oświaty ,Kultury, Bezpieczeństwa 
Publicznego Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego prosi o 15 minut przerwy w 
celu wypracowania konkretnej opinii do projektu powyższej uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 15 minut przerwy .
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy prosi o przedstawienie procentowe 
środków finansowych określonych w budżecie gminy  na pomoc zdrowotną dla 
nauczycieli.
Przewodnicząca Komisji informuje , że w § 1 pkt 1  jest  3%  rocznej 
planowanej kwoty  na wynagrodzenia osobowe nauczycieli placówek 
oświatowych z terenu gminy, oraz w § 3 pkt 2  podaje kwotę jednorazowej 
pomocy , która nie może przekraczać 250 zł.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej 
dla nauczycieli oraz ustalenia warunków i sposobu ich przyznawania.
Sekretarz  obrad odczytuje projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały  poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za -uchwała została przyjęta 

Następnym projektem uchwały  przedłożonym pod obrady sesji jest uchwała w 
sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej  przez Związek międzygminny 
„PONIDZIE” w Kielcach dla mieszkańców gminy Michałów w roku 2008.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii .
Przewodniczący  Komisji przedstawia opinię  z proponowaną kwota 2,90 zł – 
opinia pozytywna.
Radny Kowalczyk Bogusław informuje , że proces likwidacji Związku 
„PONIDZIE”ma się zakończyć w miesiącu październiku poinformował likwidator.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody 
dostarczanej przez Związek Międzygminny „PONIDZIE” w Kielcach dla 
mieszkańców gminy Michałów w roku 2008.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowania 15 za – uchwała została przyjęta

Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest rozpatrzenie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Wójta Gminy 
oraz upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do dokonywania czynności w 
sprawach z zakresu prawa pracy  wobec Wójta .
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii 
Przewodniczący Komisji przedstawia opinie – opinia negatywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącą Komisji Zdrowia , Oświaty 
Kultury Bezpieczeństwa Publicznego ,Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego o 
przedstawienie opinii.
Przewodnicząca Komisji przedstawia opinię – opinia negatywna.
Radny Kwiecień ja proszę o konkretne pytanie co do treści projektu tej uchwały



i przegłosowanie zasadności jej wnoszenia
Przewodniczący Rady Gminy pyta  kto jest za podwyżka wynagrodzenia dla 
Wójta Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy powyższą decyzje poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15  przeciw -projekt uchwały został odrzucony.

Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest zgodnie ze zmianą porządku 
obrad sesji  rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę o sprzedaży 
nieruchomości w Górach w ten sposób,aby w uchwale  znalazł się zapis  , że 
„Środki uzyskane ze sprzedaży wymienionej nieruchomości zostaną 
przeznaczone na potrzeby miejscowości Góry”
Radny Tyburczyk  prosi o wyjaśnienie przekształcenia formy przetargu z 
pisemnego na ustny ,  dlatego proponuje zmianę tej uchwały.
Obecny na sesji  doradca prawny wyjaśnia , że ostateczne zdanie w tej kwestii 
ma Wojewódzki Konserwator Zabytków w Kielcach. Przyszły właściciel nie 
będzie związany ze zbywcą.
Przewodniczący Rady  Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały ze zmianą zapisu.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za- uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy  informuje , że panowie radni otrzymali wcześniej 
projekt uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami  proszę Skarbnika Gminy o 
przedstawienie projektu budżetu gminy na 2008 rok.
Skarbnik Gminy kolejno przedstawia działami, paragrafami zmiany 
zaproponowane przez Komisję Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Budżetu i 
Finansów jednocześnie proponuje głosowanie każdej zmiany oddzielnie .

DOCHODY GMINY NA 2008 ROK 

Załącznik Nr 1 do uchwały :

dział 010 rozdział 01097   § 2710 zwiększa się o kwotę  19 753 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod  głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za
dział 600 rozdział 616       §  8530 zmniejsza się o kwotę 519 600 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za 
dział 010 rozdział 01010   §  8530 zmniejsza się o kwotę 680 000 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
dział 700 rozdział 70005   §  0870 zwiększa się o 110 000 z
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za
dział 751 rozdział 75101   §  2010 zmniejsza się o kwotę 91,00 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
dział 756 rozdział 75615   §  0310  zmniejsza  się o kwotę 29 329 zł



Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za
dział 756  rozdział75615   §  0320  zmniejsza się  o 1453 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowania 15 za.
dział 756 rozdział 75615    §  0330  zmniejsza się 0 kwotę 594 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
dział 756 rozdział 75616    §  0320  zmniejsza się o kwotę  135 632 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
dział 758 rozdział 75801   §  2920  zwiększa się o kwotę 78 129 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.
dział 801 rozdział 80104   §  0690  zmniejsza się o kwotę  1744 zł 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.
dział 801 rozdział 80195    §  2030  zwiększa się  o kwotę  1744 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod  głosowanie .
W wyniku głosowania 15 za.

Dochody po zmianach wynoszą  12 993 820 zł
WYDATKI BUD ŻETU GMINY NA 2008 ROK ZAŁĄCZNIK NR 2

dział 010  rozdział 01010  zmniejsza się wydatki  o kwotę  1 920 200 zł w tym 
wydatki majątkowe  o kwotę 1920 200 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
dział 010 rozdział 01095  zwiększa się wydatki o kwotę 29 000 zł 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za
dział  600 rozdział  60014  zwiększa się o kwotę 40 000 zł w tym dotacje 
40 000
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
dział 600 rozdział 60016 zmniejsza się o kwotę  616 800 zł w tym wydatki 
majątkowe  o kwotę 786 800 zł , a zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 
170 000 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
   dział  700 rozdział 70005  zmniejsza się o kwotę 59 000 zł w tym wydatki 
majątkowe  zmniejsza się o 119 000 zł , a zwiększa się wydatki bieżące 
   o 60 000 zł 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
   dział 750 rozdział 75023  zwiększa się o 25 000 zł  w tym wydatki 
majątkowe zwiększa się o 65 000 zł , a wydatki bieżące zmniejsza o 40 000 zł
   dział 751 rozdział 75001 zmniejsza się o kwotę  91,00 zł w tym 
wynagrodzenia i pochodne 91,00 zł



Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie 
W wyniku głosowania 15 za.
   dział 754 rozdział 75412 zwiększa się o kwotę 3000 zł natomiast 
wynagrodzenia i pochodne  o kwotę 3800 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za
   dział 801  rozdział 80104  zwiększa się o 120 000 zł w tym wydatki 
majątkowe 120 000 zł
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.
    dział  851 rozdział 85121 zmniejsza się o kwotę 30 000zł w tym dotacje 
30 000zł
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.
Ogółem wydatki po zmianach wynoszą 14 843 546 zł
 
W tym wynagrodzenia i pochodne  4 040 806 zł , dotacje 210 000, poręczenia 
46 000 zł , wydatki majątkowe   6 657 183 zł 
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Załącznik Nr 3 
Limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 
2008-2010

1. Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami i obiektami towarzyszącymi 
gminy Michałów łączne nakłady 15 500 000 zł w tym rok budżetowy 2008 
   6 000 000 w tym dochody  własne 2 900 000
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

2. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami i pompowniami w gminie 
Michałów Etap I łączne nakłady 11 000 000 w tym rok budżetowy
    2008 376 183 zł  w tym dochody własne 376 183 zł 
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.

W wyniku głosowania 15 za.

3. Modernizacja drogi gminnej  Góry do cmentarza  łączne nakłady 344 800 zł 
w tym rok budżetowy 2008  15 000zł  w tym dochody własne 15 000zł

Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
    W wyniku głosowania 15 za.

4. Modernizacja drogi Gminnej Michałów Betlejem  łączne nakłady 692 800 zł
w tym rok budżetowy 2008  25 000zł  w tym dochody własne 25 000 zł

Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
   W wyniku głosowania 15 za.

5. Modernizacja drogi gminnej Tur Górny -Wrocieryż  łączne nakłady 964 000
w tym rok budżetowy 2008 20 000 zł w tym dochody własne 20 000 zł



Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

6. Budowa przedszkola przez rozbudowę budynku szkoły w Michałowie łącze 
nakłady 600 000zł w tym rok budżetowy 2008 120 000 z ł w tym dochody 
własne 120 000 zł
 Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Załącznik Nr 3a  zadania inwestycyjne roczne w 2008 roku 

1. Asfaltowanie drogi w miejscowości Przecławka  łączne nakłady finansowe
35 000zł w tym rok budżetowy 2008 35 000 zł w tym dochody własne 
35 000zł

Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

2. Zakup działki łączne nakłady finansowe  11 000zł w tym rok budżetowy 
2008 1000 zł w tym dochody własne 1000 zł

Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

3. Zakup samochodu  łączne nakłady finansowe 65 000 zł w rok budżetowy 
2008 65 000 zł w tym dochody własne 65 000 zł

Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Załącznik nr 5  przychody i rozchody budżetu zmniejsza się przychody w 
punkcie 6  nadwyżka budżetu z lat ubiegłych o kwotę 1 250 271 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Załącznik Nr 6  dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zadań zleconych zwiększa się o kwotę 1653 zł
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za

Załącznik Nr 7 dochody i wydatki związane z realizacja zadań realizowanych 
na podstawie porozumień między jednostkami samorządu  zwiększa się 
o kwotę 40 000 zł 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Załącznik Nr 8 plan przychodów i wydatków  , dochodów własnych 

Zespół Placówek Oświatowych w Górach zwiększa się o kwotę 8000 zł
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.



Zespół Placówek Oświatowych w Michałowie zwiększa się o kwotę 10 000 zł
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Zespół Placówek Oświatowych w Sędowicach zwiększa się o kwotę 3000 zł
Przewodniczący poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Załącznik Nr 9  dotacje podmiotowe zmniejsza się o kwotę 30 000 zł 
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za.

Skarbnik Gminy przedstawia opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Kielcach  - opinia pozytywna .
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 15 minut przerwy.
Przewodniczący Rady Gminy po przerwie wznawia obrady sesji.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Wójta Gminy o przedstawienie stanowiska w 
sprawie opinii  Komisji i wniosków radnych.
Wójt Gminy odpowiada , że w stosunku do wniosków jak i projektu budżetu 
jego stanowisko  co do opinii  jest pozytywne, jaka będzie wola Rady Gminy to 
ja będę realizował zadania przyjęte w budżecie gminy.
Przewodniczący Rady prosi o dyskusje nad projektem budżetu gminy 
na 2008 rok.
Radny Kowalczyk Bogusław w związku z nowelizacją uchwały budżetowej 
jest prośba ,abyśmy ją mieli wtedy będzie można dokonać zmiany zapisu treści 
tej uchwały.  
Należy zwrócić  uwagę na  zapisy dotyczące upoważnienia Wójta Gminy 
do zaciągania kredytów i pożyczek oraz emisji papierów wartościowych na 
pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do 
wysokości  500 000 zł w tym do zaciągania kredytów ,pożyczek i emitowania 
papierów wartościowych w związku z umową zawartą z podmiotem 
dysponującym środkami określonymi w art. 5 ust. 3 ustawy o finansach 
publicznych  w kwocie 500 000 zł.

Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały budżetowej po zmianach.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały.
Radny Kowalczyk Bogusław ja mam jeszcze pytanie w temacie dokonywania 
zmian w ramach paragrafów i działów .
Doradca prawny wyjaśnia ,że w uchwale budżetowej upoważnienie Wójta przy 
wydatkach jest do maksimum.
Radny Tyburczyk Czesłąw mam zastrzeżenia do §11  zapisu gdzie i ile Wójt 
może pod jąć decyzję , nie mam na uwadze ,aby Wójtowi nie pozwolić zabronić 
ale należałoby być ostrożnym, uważam , że należy wpisać kwotę , jeżeli w 
ustawie są takie zapisy to należy tak postępować.
Radny Kwiecień Sławomir powiem , że nikt nie kwestionuje , że Wójt może 
zaciągać kredyty ,ale chciałbym wiedzieć jaką kwotą  może Wójt samodzielnie 
dysponować, czy Rada Gminy może zmienić zapis.
Skarbnik Gminy powiem , że w § 11 pkt 2 przy zadaniach inwestycyjnych nie 



może być takiego zapisu.
Radny Tyburczyk Czesław  ja mam uwagę , aby Wójt o  wszystkich zmianach 
informował radnych .
Skarbnik Gminy wyjaśnia , że ustawa nie określa  konkretnie kwoty .Doradca 
prawny wyjaśnia , że każda zmiana dotycząca inwestycji musi być w trybie 
uchwały , a skoro ustawa o finansach publicznych tego nie ogranicza dlatego 
należy pozostawić.

Przewodniczący Rady Gminy  prosi Sekretarza obrad o odczytanie uchwały 
budżetowej w nowej wersji.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały budżetowej gmin na 2008 rok.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 15 za – uchwała została przyjęta.

BUDŻET GMINY MICHAŁÓW NA 2008 ROK ZOSTAŁ UCHWALONY.
 
ZAPYTANIA I WNIOSKI.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że pytania zadawane w punkcie 
porządku obrad sesji interpelacje i zapytania radnych  Wójt Gminy udzieli 
odpowiedzi.
Prosi Wójta gminy o zabranie głosu.
− Wójt Gminy  odpowiada  Radnemu  Stanek Krzysztof

do Urzędu Marszałkowskiego została zgłoszona droga Węchadłów , 
uzasadniam , że droga ta spełnia kryteria w zakresie  długości , szerokości  i 
dofinansowanie jej jest zgodne z wymogami.
Dodatkowo droga ta będzie najwięcej nas kosztowała , więc stosunek 
dofinansowania do naszych kosztów  będzie pozytywny.
Z wykonawca zostało podpisane porozumienie na podstawie którego 
istniejący stan  zostanie  rozliczony , natomiast wykonawca  zapłaci 
ustawowe odsetki do chwili zgłoszenia odbioru prac.
Radnemu Tyburczyk Czesław – sprawa planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Michałów Wójt Gminy  odpowiada , że już 
informowałem Państwa , że zmiany ustawy spowodowała dezaktualizację 
pierwotnych zapisów. Proponuje , aby na najbliższą sesję zaprosić osobę 
znającą temat i abyśmy mając stosowną wiedzę podjęli właściwą decyzję.
Uaktualnienie dokumentacji  Michałów-Skrzypiów  będziemy realizowali , 
jeżeli pojawią się możliwości realizacji inwestycji  w każdym innym 
przypadku  będzie to tylko strata pieniędzy.
Sprawa wodociągowania – dokumentacja na południową część gminy jest 
złożona do Starostwa Powiatowego , trwają uzgodnienia w temacie 
działek,procedura się rozpocznie ogłosimy przetarg i wchodzimy .Ta firma 
,która opracowuje dokumentację,  zrobi to do końca roku , za opóźnienia 
zapłacą odsetki.
Radnemu Kwiecień Sławomir w temacie opłaty targowej na dzień dzisiejszy 
nie za wiele mogę powiedzieć , ale postaram się przygotować informację 
Zostały przygotowane umowy dla sołtysów z państwa życzeniem

− Radnemu Kowalczyk Bogusław -  sprawa przetargu powiem , że pewne 



działania przetargowe należą do Wójta ja dlatego proponowałem zmianę  bo 
uważam ,że jest to dobra forma , obawiam się tylko żeby nie kupiła to firma 
jak np. Bank, dlatego powiem ,że Zagajów zrobiliśmy w formie pisemnej ,ale 
może wzięlibyśmy więcej pienięzy. Uważam , że Góry nie są jakimś wielkim 
majątkiem piecze nad Górami ma Wojewódzki Konserwator Zabytków.

− Radnemu Bartosiński Przemysław – droga do szkoły w Węchadłowie, Pani 
Stanek proponuje przez swoją działkę , dlatego będziemy rozmawiać  ale 
działka jest bardzo wąska i raczej nie ma możliwości realizowania dojazdu.

    Zwróciliśmy się do Kuratora Oświaty w sprawie opinii utworzenia Zespołu 
    na dzień dzisiejszy nie otrzymaliśmy żadnej informacji od Kuratora Oświaty 
    na temat przesłanej uchwały. 

 Obecna na sesji mieszkanka  wsi Michałów przysiółek Betlejem zwraca się z 
pytaniem jakie jest stanowisko w sprawie rozkopanej drogi przez firmę , 
która wykonuje prace związane z wodociągowaniem.
Wójt Gminy odpowiada , że z takimi konsekwencjami prac musimy się 
liczyć , bo taka sytuacja jest wszędzie , sprawę tą załatwimy, przyjedzie 
równiarka i wyrówna, ale będzie prośba do Rady Gminy o wydzielenie 
pewnych środków na Studium wykonalności  dla  inwestycji pod nazwą 
przebudowy dróg gminnych. Wniosek ma być złożony do Urzędu 
Marszałkowskiego do końca listopada 2008 roku , a realizacja do 2010 roku , 
mówimy o drogach ,które uzyskały akceptację Urzędu Marszałkowskiego .

− Radny Tyburczyk  Czesław chciałbym wiedzieć czy to jest awaria wodociągu 
czy inny powód tego , że przy szosie jadąc w kierunku Kazimierzy wylewa 
się woda.

− Wójt Gminy odpowiada , że wszyscy  wiemy , że pobór wody przez 
mieszkańców jest bardzo mały dlatego tak się dzieje.

− Przewodniczący Rady Gminy odczytuje pismo Ludowych Zespołów 
Sportowych w Michałowie prosi Wójta Gminy o ustosunkowanie się do tej 
sprawy. Pismo stanowi załącznik do protokołu/
Następne pismo od Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału w 
Michałowie w sprawie stanowiska z powodu braku informacji dotyczącej 
polityki oświatowej na terenie gminy Michałów /pismo stanowi załącznik do 
protokołu/

− Radny Bartosiński  Przemysław pytanie do Wójta co z oświetleniem we wsi 
Węchadłów.

− Radna Morgaś Jolanta pytanie czy jest opinia Kuratora Oświaty w sprawie 
podjętej uchwały o utworzeniu Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych .

− Radny Kwiecień Sławomir co dalej ze sprzedażą Pałacu w Górach i działkami 
sąsiadującymi

− Pan Wożniak Jacek - Sołtys wsi Tur Dolny – dużo mówimy o drogach 
gminnych , powiatowych , a chciałbym wiedzieć co dalej z drogą do Businy.
Droga ta jest nieprzejezdna , dlatego proszę aby jechać i zobaczyć, ja 
osobiście miałbym propozycje , aby tych  przewożników którzy wywożą piach 
zobligować ,aby oni również pomogli nawet w postaci sprzętu jakim 
dysponują.

Druga moja sprawa to rozgrywki sportowe ,których na dzień dzisiejszy nie 
mamy gdzie    rozgrywać i mam na uwadze urządzenie takiego boiska, mamy 
różne środki unijne z których możemy skorzystać. Ja uważam , że  piłka i 
zaangażowanie młodzieży w ten sport  na terenie naszej gminy ma tradycje 



,dlatego zwracam się o pomoc w budowie takiego boiska dla młodzieży naszej 
gminy.

Wójt Gminy odpowiada w tematach pytań zadawanych przez radnych.
Pismo ,które odczytał Przewodniczący Rady Gminy  zastanawia mnie , przecież 
Ludowe Zespoły Sportowe działają bardzo prężnie a uważam , że treść tego 
pisma uderza w ich samych  /nawet brak podpisu/ ,przecież nikomu nie 
zabrania się brać udziału w jakichkolwiek rozgrywkach nie ma takiej możliwości 
że kogoś się odrzuca jeżeli są tylko chętni to ja również służę pomocą. 
Przecież członkowie LZS to również strażacy  , nie było takiego przypadku , 
żeby komuś zabronić.

Odniosę się do drugiego pisma Związku  Nauczycielstwa Polskiego czyli zarzutu 
w nim postawionego o braku informacji dotyczącej polityki oświatowej na 
terenie gminy Michałów.

Powiem tak , przecież jeżeli jest sesja Rady Gminy , to nikomu się nie zabrania 
brać udział,  być obecnym na sesji czy posiedzeniach komisji, związki 
zawodowe nauczycieli mogą spokojnie uczestniczyć w takich obradach nie tylko 
wymagać od organu prowadzącego. Inicjatywa również musi być ze strony 
nauczycieli . Związki Zawodowe myślą , że wszystkie sprawy  muszą być 
załatwione już. Wziąłem udział w  spotkaniu którego celem było podsumowanie 
programu Szkoły Jagiellońskie.  W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 
samorządów w tym również lokalnych oraz nauczycieli. Rozmawiałem z 
nauczycielami ,którzy potraktowali  swoją pracę z uczniami jako  wolontariat.
Ja prosiłem związki zawodowe , o spotkanie z nauczycielami , dlatego ja mam 
prośbę ,aby zmienić formę uczestniczenia i organizowania takich spotkań 
wspólnych , ale bez obrażania się , a polegające na wzajemnym zrozumieniu i 
myślę , że to zaowocuje. 

Wójt Gminy odpowiada w temacie remontu drogi Busina , ja już rozmawiałem 
wstępnie z tymi  , którzy wywożą  piach ze swoich piaskowni , że dadzą 
transport , a my kamień i po części ten remont  można będzie wykonać.

Obecnie w temacie oświetlenia ulicznego powiem , że  mamy na terenie gminy 
na ukończeniu kompleksowo inwentaryzację tego oświetlenia , dlatego na 
posiedzeniach komisji będziemy w tym temacie dyskutować ,a Rada Gminy 
podejmie stosowne decyzje co i gdzie dalej robimy. 

Radna Morgaś Jolanta – chcę powiedzieć , że od 2000 roku działają  Ludowe 
Zespoły Sportowe , Koła Gospodyń Wiejskich dlatego moja wizja , aby ten 
sport , kulturę reaktywować. 
Powiem  , że nasza młodzież zdobywała puchary  ,ale  miała pożyczane stroje 
od innych  drużyn.
Ja osobiście chciałabym ,aby wszystkich traktować jednakowo.
Wójt Gminy-  przecież nic nie stoi na przeszkodzie aby w każdą niedzielę 
odbywały się różnego rodzaju  turnieje.



Pan Woźniak Jacek -sołtys wsi Tur Dolny  powiem , że stroje są ,ale każdy 
posiada u siebie.

Radny Oleksy Tadeusz proponuje zorganizowanie sesji wyjazdowych.
Przewodniczący Rady Gminy proponuje przesłać uchwałę  o opłacie targowej 
do wszystkich obwoźników.

Pan Lozio Janusz – sołtys wsi Zawale Niegosławskie  ja powiem , że wszyscy ci 
obwoźnicy nie chcą płacić . Ja uważam , że powinni otrzymać właściciele firm , 
które  prowadzą  handel  obwoźny

Ad.12.
Przewodniczący Rady Gminy wypowiedział „WYSOKA RADO” wobec 
wyczerpania się porządku obrad sesji zamykam zwyczajną sesję Rady Gminy 
Michałów – dziękując wszystkim za udział.
/sesja zakończyła się o  godzinie 16-tej/

Sekretarz  obrad                                                                 PRZEWODNICZĄCY
Wleciał Jarosław                                                                 R A D Y   G M I N Y 
                                                                                                   Mika Zygmunt

Protokolant
Teresa Dzierżak


